المستخلص عربي : 
يتناول البحث بالدراسة والتحليل طريقة عرض الصحف الغربية الصادرة باللغة الإنجليزية كالجارديان والإنديبندنت والأوبزيرفر والنيويورك تايمز والواشنجتون بوست وغيرها إضافة لما ينشر على الشبكة العالمية من مقالات تتعرض لقضايا إسلامية في فترة كتابة البحث (من جمادي ثاني 1426هـ/ يوليو 2005م إلى رمضان 1427 هـ / أكتوبر 2006م وبمعدل مقال أو مقالين لكل أسبوع بحيث لايزيد عدد المقالات المعنية بالدراسة عن 40 مقال) بهدف التعرف على الزاوية التي من خلالها تطرح وتناقش تلك المواضيع لمعرفة وجهة النظر الغربية حيالها. وربما كان من المناسب عقد مقارنة بين الطريقة الغربية في عرض تلك القضايا الشائكة وبين الطريقة التي ننظر من خلالها نحن المسلمين إلى نفس القضايا لمعرفة أوجه الاختلاف بين النظرتين الغربية والعربية. كما يسعى البحث إلى التفريق بين من يجدهم موضوعيين ومنصفين في طرحهم وتناولهم لتلك القضايا الجدلية المثارة كقضية المرأة، وحقوق الإنسان، وتطبيق الديمقراطية، وسبل مكافحة الإرهاب وغيرها وبين من يجدهم متحاملين ضد المجتمع العربي – الإسلامي ومتجاهلين لحقوق رعاياه دونما أي تفهم لطبيعته وتقاليده وخصوصيته. ويسهم هذا التفريق بين هذين النوعين من الكتاب الغربيين (المتفهمين والمنصفين من ناحية والمتحيزين والجاهلين أو المتجاهلين من ناحية أخرى) في معرفة أحد أسباب سوء الفهم المتراكم بين العالمين الإسلامي والغربي في محاولة جادة وهادفة لتجاوز تلك العقبة الكؤود، ومن ثم إيجاد قنوات اتصال تسعى من خلال الحوار البناء والتحليل الصحيح والدراسة الموضوعية إلى ربط جسور التعاون المشترك بين هذين العالمين المتغايرين.

Abstract: 
[bookmark: _GoBack]The research study and analysis, presentation of Western newspapers published in English Kgardian The Independent and The Observer and The New York Times and Aloashenjton Post and others in addition to the published web articles exposed to Islamic issues in the writing research (Jumada second 1426 / July 2005 to September 1427 / October 2006, at a rate of an article or two articles per week so not exceed the number of articles on the study of 40 entries) in order to identify the angle through which the put and discuss those topics to see the Western view about it. Perhaps it is appropriate to a comparison between the Western-style in the presentation of these thorny issues and the way we look at which we Muslims to the same issues to see the differences between the worldviews of Western and Arabic. The research seeks to differentiate between those who find them objective and fair in cast them and their approach to these controversial issues raised as an issue of women, human rights, democracy, and ways to combat terrorism and other and those who find them prejudiced against Arab society - Muslim and ignoring the rights of his subjects without any understanding of the nature and tradition, and privacy. This contributes to the distinction between these two types of Western writers (who are sensitive and fair-minded people on the one hand, and biased and ignorant or Almottagahlain on the other) to know one of the reasons for misunderstandings accumulated between Muslim and Western worlds in an attempt serious and meaningful to overcome the stumbling block, and then find channels of communication seeking, through constructive dialogue and proper analysis and objective study to link the bridges of cooperation between these two worlds Almtgayeran.
